
PROTOKÓŁ Nr 39/2012
z posiedzenia Komisji Kultury i Oświaty

z dnia 03 października 2012 r.

W posiedzeniu udział wzięli:
a/ pięciu członków Komisji Kultury i Oświaty  - wszyscy obecni 
b/ goście zaproszeni wg listy obecności

Porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Zatwierdzenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.
4. Ocena stanu bezpieczeństwa na terenie gminy.
5. Wypoczynek letni dzieci i młodzieży.
6. Analiza wyników nauczania i  sprawdzianów końcoworocznych kl.  VI Szkół Podstawowych i  III  
Gimnazjum.
7.  Sprawy bieżące.

Ad. 1-3

Posiedzenie  Komisji  otworzyła  Przewodnicząca Komisji.  Zapoznała  radnych z porządkiem obrad, 
który został jednogłośnie przyjęty. Jednogłośnie przyjęto protokół z poprzedniego posiedzenia.

Ad 4

Kierownik  Posterunku  Policji  w  Dębnicy  Kaszubskiej  Daniel  Bartosik  przedstawił  najistotniejsze 
statystyki obejmujące okres styczeń-wrzesień 2012:

− wykrywalność przestępstw- 55,7% (zadowalająca),

− niebieskie karty – 75 (rośnie świadomość społeczeństwa i stąd wzrost w stosunku do ubiegłego 
roku. Kobiety przestały się bać, dobry wpływ ma tutaj praca OPS-u).

− dzielnicowi ( jest ich 4) przeprowadzili 2096 wywiadów,

− zanotowano 1172 interwencje; 116 interwencji domowych(najczęściej zgłaszały je kobiety),

− 32 osoby zostały odwiezione do wytrzeźwienia, w tym było 2 niepełnoletnich,

− powoli eliminuje się działalność przestępcza osób dorosłych,

− niepokojąc e są powtarzające się przestępstwa (głównie kradzieże) grupy osób 13 – 17 letnich,

− karano kilkakrotnie właścicieli zwierząt,

− w szkołach jest spokojnie, nie ma drastycznych sygnałów,

− zatrzymano 23 nietrzeźwych kierowców i jest to więcej niż w tym samym okresie roku ubiegłego,

− przeprowadzono 87 postępowań wyjaśniających,

− sporządzono 61 wystąpień do różnych instytucji,

− wylegitymowano 1319 osób.



Pan Kierownik zwraca uwagę, że jest problem z osobami nietrzeźwymi (gmina nie ma podpisanej umowy z  
izbą). Nie ma również odezwy ze strony gminy po zgłoszeniu bezdomnego psa.

Na terenie naszej gmin y mamy praktykantów ze Szkoły Policji w Słupsku, są więc nocne patrole. 

W ramach prewencji będą się odbywać spotkania policjantów w przedszkolach i klasach pierwszych.

Ad 5

Wg.  słów  p.  Kierownik  OPS-u  Krystyny  Szustak  nie  było  w tym roku  wypoczynku  letniego  ze 
środków OPS-u. Przeznaczono je na naukę pływania.   

Skorzystano jednak z kolonii zorganizowanej przez Kuratorium Oświaty – informacja w załączeniu.

Przewodnicząca Komisji  E. Fryckowska, korzystając z obecności p. Kierownik, poprosiła o informację na 
temat dowozu na rehabilitację do Słupska.

P. Kierownik wyjaśniła, że skargi biorą się najprawdopodobniej stąd, iż ludzie nie potrafią zrozumieć, że OPS 
nie jest w stanie sprostać potrzebom. Nie ma możliwości dowiezienia i odebrania zainteresowanej osoby o  
określonej godzinie.

Ad 6

Dyrektorzy  szkół  przedstawili  Komisji  informację  na  temat  wyników  nauczania  (w  załączeniu)  i 
analizy wyników ogólnopolskich sprawdzianów; zapoznali z wyciągniętymi wnioskami. 

We  wszystkich  szkołach  wyniki  są  analizowane  przez  powołane  do  tego  zadania  zespoły.  Mogą  one 
bazować jedynie na materiałach dostarczonych przez OKE; a są one niekiedy bardzo ogólne.

WNIOSKI:

1. Test nie jest miernikiem wiedzy.

2. Nie da się porównać roczników, bo w każdym jest inna populacja.

3. Nie tylko nauczyciele odpowiadają za wyniki uczniów, ale i rodzice.

4. Do szkół trafia co raz więcej niedojrzałych dzieci.

5. Nie zawsze praca nauczyciela przedkłada się na wyniki, decyduje o nim jeszcze wiele czynników 
niezależnych od nauczyciela.

6. Należy zwiększyć kontrolę nad uczniem w kl. I – III, bo jeżeli tam uczeń jest dobrze prowadzony, to 
poradzi w dalszej edukacji.

7. Wyniki należy analizować od klasy IV, a nie tylko na „wyjściu”.

8. Duże znaczenie ma liczebność klas -optymalna ilość to 22 – 23 osoby.

9. Aby rzetelnie  ocenić  wyniki  szkół  należy  skupić  się  na  edukacyjnej  wartości  dodanej,  a  nie  na 
średnich,  bo  tylko  ona  daje  faktyczny  obraz  „przyrostu”  wiedzy  (lub  jego  braku),  pozwala  więc 
jednocześnie ocenić pracę nauczyciela.

10. Ponieważ  OKE  nie  przedstawiła  dokładnej  analizy  wyników  testów,  a  Komisja  Oświaty  o  to 
występuje, postanowiono, że szkoły same o to zadbają. 

Wspólną inicjatywą Komisji i Dyrektorów szkół jest przeszkolenie nauczycieli na temat analizowania wyników 
sprawdzianów  i  testów  kompetencji.  W  ramach  kursów  doskonalących  odbędzie  się  cykl  szkoleń 



organizowanych przez ODN w Słupsku, które nauczą nauczycieli analizy i wyciągania wniosków z „suchych” 
wyników, co w konsekwencji powinno doprowadzić do ich poprawy.

Ad 7

Gościem  Komisji  była  również  p.  sekretarz  Iwona  Wójcik,  która  zapoznała  Komisję  z 
przygotowywaną Uchwałą w sprawie regulaminu utrzymania czystości i zwróciła się z prośbą o jej dokładną 
analizę i zgłaszanie wszelkich pytań, uwag, wątpliwości oraz propozycji zmian.

Protokołowała: Elżbieta Fryckowska                                      

                                                                                                                                       Przewodnicząca 

                                                                                                                               Komisji Kultury i Oświaty

                                                                                                                                  /-/Elżbieta Fryckowska
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